



HEBEI TOUR  
诚义燕赵 胜境河北

# 胜境河北

*Wonderful Hebei*

河北省旅游局 编著  
Compiled by Hebei Provincial Tourism Administration

河北美术出版社

责任编辑：郭军  
装帧设计：葛同印  
责任校对：齐少楠

图书在版编目（CIP）数据

胜境河北 / 河北省旅游局编著. -- 石家庄：河北  
美术出版社，2015.12  
ISBN 978-7-5310-7029-0

I . ①胜... II . ①河... III . ①风景区 - 河北省 - 画册  
IV . ① K928.702.2- 64

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2016) 第 004800 号

胜境河北

河北省旅游局 编著

---

出版：河北美术出版社  
发行：河北美术出版社  
地址：石家庄市和平西路新文里 8 号  
邮编：050071  
电话：0311- 85915010  
网址：www.hebms.com  
制版：游在美景工作室  
印刷：河北锐文印刷有限公司  
开本：889mm×1194mm 1/12  
印张：17  
印数：1- 10000  
版次：2016 年 1 月第 1 版  
印次：2016 年 1 月第 1 次印刷

---

定价：118.00 元



河北美术出版社

淘宝商城

官方微博

微信公众平台

质量服务承诺：如发现缺页、倒装等印制质量问题，可直接向本社调换。

服务电话：0311- 87060677





唐山迁西青山关长城  
Great Wall at Qingshanquan, Qianxi, Tangshan





张家口崇礼夏季风光  
Summer Scenery at Chongli, Zhangjiakou







承德普宁寺  
Puning Temple, Chengde





太行风光  
Scenery at Taihang, Baoding

## 前 言

河北省简称“冀”，地处中国北方，环绕北京，毗邻辽宁、内蒙古自治区、山西、济南、山东及天津市，东临渤海，西倚太行、北靠燕山，南抱华北大平原，面积 18.8 万平方千米，海岸线 487 千米，人口 7300 余万，省会石家庄市，是中国重要的旅游资源大省。

河北历史悠久，文化璀璨，古迹众多。早在两百万年前，古人类就在我省阳原县泥河湾一带繁衍生息。五千多年前，中华民族的三大始祖黄帝、炎帝、蚩尤在这里从征战到融合，开创了中华文明。春秋战国时期，河北省地属燕国和赵国，有“燕赵”之称。元、明、清三朝定都北京，河北成为拱卫京师的畿辅重地。悠久的历史使河北形成了深厚的文化积淀。全省现有国家级历史文化名城 5 座，国家级文物保护单位 168 处，世界文化遗产 4 处。承德避暑山庄及周围寺庙，清代皇家陵寝群——清东陵和清西陵，老龙头、山海关、金山岭、大境门等万里长城精华地段，保定

直隶总督署，正定隆兴寺，赵县赵州桥，邯郸武灵丛台等饮誉海内外。

河北自然风光秀美，民俗风情独特。河北是中国唯一兼有海滨、平原、湖泊、丘陵、山地、高原的省份，地形地貌多样、四季气候宜人。名山大川、急流飞瀑、江河湖海、温泉冰雪、森林草原等各类旅游资源应有尽有、丰富多彩。吴桥杂技、永年太极、唐山皮影、承德满族蒙古族歌舞民俗风情独特。全省拥有国家级风景名胜区 7 处，国家级森林公园 25 处，国家地质公园 7 处（其中世界地质公园 2 处），国家级自然保护区 11 处。渤海之滨、坝上草原、白洋淀、燕山峻岭、太行风光等均为旅游名胜。

河北旅游资源丰富多彩，可形象地概括为：“金、银、红、绿、蓝”五色之美。目前，全省旅游景区、景点已达 600 余处。璀璨的历史文化、旖旎的水光山色与绚丽的民俗风情交相辉映，构成了河北五彩缤纷的旅游大观园。



# Foreword

Hebei, also called "J i", is located in the north of China. Hebei encloses Beijing, and borders with Liaoning, Inner Mongolia Autonomous Region, Shanxi, J i'nan, Shandong and Tianjin, and Bohai sea in the east, Taihang mountains in the west, Yan mountains in the north and the North- China plains in the south. Total area is 188,000 km<sup>2</sup>, the coastal line 487 km, population over 73 million and the capital city Shijiazhuang. Hebei is significantly large for tourism resources.

Hebei is a cradle of historic civilizations. Two million years ago, ancient humans emerge in the Nihewan valley in Yangyuan county. Till five thousand years ago, the three Chinese emperors Huang, Yan and Chiyou fought and founded the Chinese civilizations here. By the Spring and Autumn Period, and Warring States Period, two kingdoms came into form, namely, Yan and Zhao. That is what Hebei is generally known for even today. Beijing acts as the capital during Yuan, Ming and Qing dynasties. Likewise, Hebei encloses Beijing and forms a profound tradition, with 5 national- level historic cities, 168 national- level and 4 world cultural heritage sites. Chengde summer mountain resort with its outlaying temples, the eastern and western Qing tombs, Laolongtou

(old dragon head), Shanhaiguan, Jinshanling and Dajingmen, Baoding Zhili mansions, Zhengding Longxing temple, Zhaoxian Zhaozhou bridge and Handan Congtai are well- known worldwide.

Hebei boasts a natural and beautiful scenery with spectacular folklores, blended with coasts, plains, lakes, hills, mountains and highlands, in addition to a diversified geography, comfortable climate, rivers, waterfalls, hot springs, ice, snow, forest grasslands, Wuqiao acrobatics, Yongnian taiji, Tangshan shadow plays, and Chengde Manchu- Mongolian dances. This feature is Hebei- specific. There are 7 national- level scenic sites, 25 national- level forest parks, and 7 national- level geological parks (2 are world geological parks), and 11 national- level nature reserves. The Bohai beaches, Bashang grasslands, Baiyangdian lake, Yanshan and Taihang mountains, to name only a few.

The tourism resources may be symbolized as five colors of golden, silver, red, green and blue. There are now over 600 tourism sites across the province, with the historical culture, beautiful scenery, and remarkable folklores as the main theme.





# CONTENTS

## 目录

金色· 冀 Golden Tourism	2-63
银色· 冀 Silver Tourism	64-75
红色· 冀 Red Tourism	76-83
绿色· 冀 Green Tourism	84-113
蓝色· 冀 Blue Tourism	114-143
休闲· 冀 Leisure Tourism	144-163
民俗文化· 冀 Folk Cultural Tourism	164-189

# 胜境河北

W O N D E R F U L   H E B E I

河北省旅游局 编著  
Compiled by Hebei Provincial Tourism Administration



河北美术出版社

金色·冀

1 WONDERFUL HEBEI



A Panorama of Hebei Golden Tourism